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Spoštovana začasna predsednica Vrhovnega sodišča gospa Alenka Jelenc - Puklavec,  
spoštovani minister za pravosodje gospod Aleš Zalar, 
spoštovana generalna državna tožilka gospa Barbara Brezigar, 
generalni državni pravobranilec gospod Boštjan Tratar, 
spoštovani predsednik Sodnega sveta gospod Branko Masleša,   
spoštovani nagrajenci,  
cenjeni gostje.  
 
Pomena pravosodja v najširšem smislu, ter znotraj njega zlasti pomena sodstva kot tretje 
veje oblasti za obstoj demokracije, pravnega reda, ter družbene pravičnosti in enakosti, se 
globoko zavemo prav v kriznih časih. V časih torej, ki smo jim priča zdaj, ko se socialne 
razlike zaostrujejo, ko široke množice ljudi občutijo čedalje hujše ekonomske pritiske in se 
zaradi tega še posebej jasno zavedajo pravic, ki jim jih - vsaj na papirju - dajejo Ustava, 
zakoni in drugi predpisi. 
 
In tedaj, ko vse ostalo zataji, svoje poglede uprejo v sodstvo. Da razreši njihove pravne in 
dejanske probleme, da jim pove, kaj je prav in pravično, da jim dosodi, kar jim pripada. 
Velika naloga, velika odgovornost že v časih konjunkture, še veliko večja pa v časih krize. Ne 
dvomim, da se, tako kot na druge državne institucije, tudi pritiski pričakovanj javnosti do 
sodstva v zadnjih letih stopnjujejo. Naloga vseh treh vej oblasti v tem trenutku je, da 
delujejo po svojih najboljših močeh, zakonito, pravilno in v duhu socialne solidarnosti. 
Zavedati se je treba, da je prav kriza priložnost, da se zaupanje državljanov v državo, še 
zlasti pa pravosodje, okrepi. 
 
Zakaj posebej poudarjam pravosodje in sodno vejo oblasti? Zato, ker je v tem trenutku prav 
sodstvo tisto, ki je na po svoje najpomembnejša veja oblasti. Ne le zato, ker na koncu prav 
sodstvo presoja pravilnost delovanja slehernika, ampak zlasti zato, ker je ta presoja 
neodvisna in nepristranska. Državljani svoj odnos do sodstva in pravosodja v širšem smislu 
gradijo glede na delovanje kazenskega pravosodja - videti in verjeti namreč želijo, da smo 
pred zakonom dejansko vsi enaki. Nekateri odmevni primeru v zadnjem času kažejo, da naše 
pravosodje lahko deluje hitro, zakonito in učinkovito.  
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Vlada RS se dobro zaveda, kakšne so njene pristojnosti in naloge pri  zagotavljanju pogojev 
za delovanje pravosodja. Tukaj zlasti mislim na vzpostavitev normativnih podlag za boljše in 
učinkovitejše delo sodišč, tožilstev in državnega pravobranilstva. Zakon o sodiščih je veliko 
novelo doživel konec preteklega leta, zdaj sta v sklepni fazi priprav novela Zakona o 
kazenskem postopku in novi Zakon o državnem tožilstvu, ki bosta omogočila še hitrejši in 
bolj transparenten potek kazenskih postopkov. Tudi ko kazensko pravosodje že opravi svoje 
delo, je kazen treba izvršiti. Izvršiti na čim bolj human način, ob spoštovanju načela, naj se 
pravice oseb, ki jim je odvzeta prostost, omejijo v čim manjši meri, ki še omogoča učinkovito 
izvršitev kazenske sankcije. 
 
Da so slovenski zavodi za izvrševanje kazenskih sankcij prenapolnjeni, je znano. To še v 
posebni meri velja za Zavod za prestajanje kazni zapora na Dobu, ki sem ga nedavno obiskal 
in se prepričal, kakšne so razmere v njem. Ob tem sem javno izrekel zavezo, da bo Vlada 
kljub krizi zagotovila sredstva za dokončanje širitve kapacitet na Dobu.  
 
S pokončno držo in odločnim zavračanjem občasnih poskusov, da bi se našim sodiščem 
prilepila politična etiketa, je rednemu in ustavnemu sodstvu uspelo, da je ohranilo visoko 
raven neodvisnosti in strokovnega ugleda, ki ga ima tudi v širšem mednarodnem prostoru. 
Vlada pa je s spoštovanjem kar dveh odločitev Ustavnega sodišča o ureditvi statusa sodnikov 
in tožilcev dosegla, da je bil s sodniki dosežen dogovor o zaključku bele stavke. Sodišča so v 
letu 2009 dosegla rezultate, ki so sodstvo, kar se tiče števila nerešenih zadev, vrnili v položaj 
izpred leta 1996, ko je število nerešenih zadev zaradi neposrečene reforme skokovito 
naraslo. 
 
Zavedamo se, kako delovanje pravosodja pomembno vpliva na občutek državljanov, da živijo 
v urejeni, varni in pravni državi. Prav zaradi tega smo se ob močno povečanem pripadu 
zadev na sodišča, ki je predvsem posledica krize, odločili, da še za dve leti podaljšamo 
nekatere aktivnosti v okviru projekta Lukenda. Tukaj imam v mislih zlasti kadrovski del 
projekta, ki je omogočil podaljšanje zaposlitev osebja v pravosodnih organih še za dve leti. 
Odločitev, da do podaljšanja pride, v časih močno okleščenega proračuna nikakor ni bila 
preprosta, a kaže na to, kako močno se zavedamo pomembnosti delovanja pravosodja.  
 
Seveda se ne morem izogniti v tem trenutku posebej aktualnemu vprašanju - pomembnosti 
imenovanja predsednika Vrhovnega sodišča Republike Slovenije s polnim mandatom. Tukaj 
nikakor ne mislim, da sedanja izjemno ugledna in spoštovana začasna predsednica 
Vrhovnega sodišča svojega dela ne opravlja odlično - poudariti hočem le, da je imenovanje 
predsednika sodne veje oblasti izjemno pomembno; ne le zaradi vodenja sodne uprave, 
temveč tudi zaradi formalnega zastopanja celotne veje oblasti znotraj države in izven njenih 
meja. Iskreno upam, da bo sodstvo svojega predsednika dobilo kmalu in da bo ta svoje 
naloge opravljal tako uspešno, kot so jih njegovi predhodniki.  
 
Naj zaključim: pravosodje so – ste - ljudje z imeni in priimki. Današnja slovesnost je 
namenjena tistim, ki ste se v preteklem letu ali letih še posebej izkazali. Iskreno vam 
čestitam, prepričan sem, da se je treba dobrim sodelavcem, dobrim strokovnjakom, dobrim 
ljudem pogosto in javno zahvaliti. To je vaš dan, preživite ga lepo in dovolite, da se vam tudi 
sam zahvalim za prispevek, ki ste ga dali državi in družbi.  
 


